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Protokól Nr XXXVII/2021
z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim odbytej

w Urzędzie Miejskim w Sępólnie Krajeńskim w sali im. L. Prądzyńskiego
w dniu 27 pażdziernika 2021r. w godzinach od 10:00 do 13:40

Prowadzący obrady - Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Lesinski, który
obrady sesji prowadził z sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w Sępólnie
Krajeńskim ul. T. Kościuszki 11.

Pan Franciszek Lesinski poinformował, że sesja będzie utrwalona za pomocą
urządzeń rejestrujących obraz i dżwięk. Nagrania z sesji aą udostępnione w Biuletynie
Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo
przyjęty. Sesja odbyła się z zachowaniem reźimu sanitarnego związanego z COVID 19.

Sesja przeprowadzona przy u0ciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia XXXVII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 10:00. W związku z XX rocznicą
śmierci śp. Jana Kabacinskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego w latach 1998-
200lr. chwilą ciszy uczczono jego pamięć.

Następnie Przewodniczący RM powitał wszystkich obecnych na sesji radnych RM,
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego i pracowników UM, zaproszonych gości, sołtysów i
przewodniczących zarządów osiedli oraz mieszkańców oglądających obrady w
mediach.

Lista obecności sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli stanowi załącznik nr
1 do protokołu
Lista obecności pozostałych osób (gości) biorących udział w sesji RM stanowi
za%cznik nr 2 do protokołu

a) stwierdzenie quorum

Przewodniczący RM poinformował, że otrzyrna?ł Postanowienie Komisarza Wyborczego
w Bydgoszczy II w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego RM Mateusza
Oelberga. Odczyta?ł treść postanowienia, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Następnie stwierdzil że na 14 radnych, obecnych jest 13 co sta?nowi quorum, przy
którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim może obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Nieobecny radny RM Robert Sieg. Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 5 do
niniejszego protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,
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Przewodniczący RM poinformował, że porządek obrad radni otrzyrnali WraZ

z zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, źe Burmistrz Sępólna Krajeńskiego fl?'1.1???'Il?:l.'
zło$ł wniosek o wycofanie z porządku obrad projektów uchwał: w sprawie

sprawie ustanowieńia u0tku ' ?pozbawienia statusu pomnika przyrody oraz w

ekologicznego pod nazwą ,,Trzy buhaje".

Porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do protokołu

Przewodniczący RM odczytał treść złożonego wniosku, który stanowi załącznik nr 7
do protokołu.

Pytań do złożonego wniosku nie było.

Następnie Przewodniczący RM zapyta?ł, czy ktoś jeszcze chciałby złożyć wniosek o
zmianę porządku obrad?

W związku z tym, że nikt więcej nie zło$ł wniosku o zmianę porządku obrad
Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad polegającą na
wycofaniu z porządku obrad punktu 9 i) projektu uchwały w sprawie pozbawienia
statusu pomnika przyrody oraz z punktu 9 j) projektu uchwały w sprawie
ustanowienia u,?ku ekologicznego pod nazwą ,,Trzy buhaje". Następnie
zaproponował głosowanie łącznie nad wycofaniem z porządku obrad tych dwóch
projektów uchwał. Nikt z radnych nie wniósł sprzeciwu. Dodał, że podpunkty od
litery ,,o" do litery ,,k" w punkcie 9 porządku obrad przesuną się odpowiednio o dwa
miejsca w górę.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał zmiany w porządku obrad pod głosowanie
polegające na wycofaniu z porządku obrad punktu 9 i) oraz 9 j).

Zmiany w porządku obrad zostaly przyjęte następującymi głosarni:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrna?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM odczytal porządek obrad po zmianie.

Porządek obrad po zmianie:

1. Otwarcie sesji:
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjarni, w tyrn z wykona?nia uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z dzialalności w okresie między
sesjami.

5. Smadanie interpelacji i zapytań przez radnych.
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6. Wolne wnioski i informacje.

7. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. J.Iwaszkiewicza w
Sępólnie Krajeńskim
- dyskusja.

8. Sprawozdanie z dzia?łalności Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim
oraz wiejskich ośrodków kultury, świetlic wiejskich i gminnych pracowni
edukacji kulturalnej z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie
- dyskusja.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmieniająca uchwa?łę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

S»ępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok,

c) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego,

d) przy'ęcia ,,Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno
organizacjarni pozarządowymi i innyrni podmiota?rni
działalność po.$tku publicznego na rok 2022",

Kraj eńskie z

prowadzącymi

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Prograrnu Profilaktyki
1 Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania
Narkomanii na rok 2021,

f) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji projektu ,,Progra?rn
Aktywizacja i Integracja - Nowy Start 2" w rarnach PAL w rarnach Osi
priorytetowej 9 Solidarne społeczeństwo, Dzialania 9.2 Włączenie
społeczne, Poddziałania 9.2. 1 Aktywne włączenie społeczne Regionalnego
Prograrnu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata
2014-2020,

g) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Lokalnego Prograrnu
Rewitalizacji dla Gminy Sępólno Krajeńskie",

h) przeprowadzenia konsultacji ,,Lokalnego Prograrnu Rozwoju
Gospodarczego na lata 2021-2030",

i) wyra?żenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienie od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie,

j) zmieniającauchwa?łęwsprawieprzyjęciaregi?ilaminuutrzyrnaniaczystości
i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,

k) zmieniająca uchwa?łę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów-kom'unalnych
od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie i
zagospodarowania tych odpadów, w zarnian za uiszczoną przez właściciela
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,
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l) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za
zajęcie pasa drogovvego dróg grninnych na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lu5
potrzebarni ruchu,

ł) proj ektu regulaminu dostarczania wody i odprowadza?nia ścieków na terenieo
Gminy Sępólno Krajeńskie,

m) rozpatrzenia wniosku.

10. Złożenie informacji z analizy oświadczeń majątkowych.

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego Rady
o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i zapytania
zgłoszone na poprzedniej sesji.

12. Odpowiedzi na wolne wnioski.

13.Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził,
przedstawionego porządku obrad.

Że Rada Miejska będzie obradowa?ła wg

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłozony do wglądu w biurze Rady
Miej skiej oraz przesłany radnyrn za pomocą poczty elektronicznej . Zapytał radnych o
ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyźszyrn Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby w3miki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującymi głosarni:

za- 13 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnalo się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie radni otrzyrnali.

Stupalkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawiłPan Waldemar

sprawozdanie.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego uzupełnił informację z dnia 5 pażdziernika 2021r.
dotyczącą spotkania z Panem Grzegorzem Kowalskim Kierownikiem Oddziału
Bydgoskiego GDDKiA w Nakle. Poinformował, że pod koniec roku ma ukazać się
przetarg na modernizację przej azdu przez Sołectwo Niechorz. Wykonanie tego zadania
w przyszłyrn roku planuje Generalna Dyrekcja. Natomiast drugie zadanie dotyczy
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przebudowywania przepustu pod drogą krajową przy ulicy Chojnickiej na wysokości
obecnego PKS.

Ponadto uzupełnił informację z dnia 14 października 2021r. odnośnie spotkania z
pracownikami Urzędu Marsza?łkowskiego w Toruniu w sprawie zgłoszenia Powiatu
Sępoleńskiego do Wojewódzkiego Programu Gospodarowania Odpadarni celem
uzyskania zielonego świata na budowę Regionalnej Instalacji Przetwarzania Odpadów
Komunalnych. Pracownicy wizytowali miejsce we Włościbórku, które wypełnia
potrzeby tej instalacji. Wniosek został złożony.

Również wskaza?ł, że w dniu 18 pażdziernika 2021r. odbyły się wybory
przewodniczącego Zarządu Osiedla Nr 1. Przewodniczącyrn został Pan Zbigniew
Krawcza?k.

Burmistrz poinformował, że na spotkaniu w dniu 19 października 2021r. Dyrektor
KPK poinformował, że przystąpili do prograrnu pn. ,,Zapylacze".

Ponadto nadmienił, że w dniu 22 pażdziernika 2021r. uczestniczył w uroczystości
podsumowania inwestycji budowy przedszkola samorządowego w Nowem.
Przedszkole przewidziane jest na 250 dzieci. Posiada 3 place zabaw. Budynek może
być wykorzystywany w całości lub w części w zależności od potrzeb. Gmina Sępólno
Krajeńskie przygotowuje się do podobnego obiektu. Placówka w Nowem kosztowa?ła
ponad 11 milionów zł.

Podkreślił, że na spotkaniu w dniu 25 pażdziernika 2021r. na Konwencie Powiatu
Sępoleńskiego omawiano możliwość wzajemnych ubezpieczeń majątkowych,
przekazano informację odnośnie punktu szczepień oraz komunikacji autobusowej.
Natomiast na spotkaniu z Radą Rodziny omawiano wniosek dzieci i młodzie;:
dotyczący budowy skateparlcu. Prośba o podjęcie działań w celu pozyskania środków
finansowych na realizację tego przedsięwzięcia została przekazana również do Pani
Poseł i Pana Marsza?łka.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który w nawiązaniu do informacji Burmistrza,
że gmina otrzyrnała na budowę przedszkola dofinansowanie prawie w 100%
wnioskowa?ł, aby przystąpić do realizacji budowy sali gimnastycznej w Zalesiu.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, iż wolne wnioski są w oddzielnyrn punkcie
porządku obrad i nie ma to nic wspólnego ze sprawozdaniem Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego.

Następnie radny RM Dolny dodał, iż uwa?źa, źe jest to priorytet. Nadmienił, źe
społeczeństwo jest rozgoryczone, bo na spotka?niu Zastępca Burmistrza wprowadził
społeczeństwo w błąd.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego
punktu porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wskaza?ł, że informacja z działalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.
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Przewodniczący RM odczytał informację z działalności w okresie między sesjarni.

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący RM z:?pytal, czy SEI pytania do sprawozdania.

Nikt nie zabral głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamla'iął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

Przewodniczący RM otvvorzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapytań przez
radnych. Następnie poinformował, że między sesjarni nie została złożona żadna
interpelacja, ani zapytanie. Nadmienił, że jeżeli radny chciałby zło0c dziś interpelację
lub zapytanie to prosi o jej odczytanie i złożenie.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który zło$ł zapytania w sprawie w jaki sposób
został zrealizowany wniosek Komisji Oświaty, Kultury Sportu i Zdrowia Rady
Miejskiej w Sępólnie z dnia 12 października 2021r. i czy jest możliwość przyjęcia do
zaopiniowania wniosków złożonych po terminie. Radny RM Zdzisław Grzeca odczytał
treść złożonych zapytań.

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku
obrad.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Wolne wnioski zło,?li :

Głos zabra?ł radny RM Artur Juhnke, który złożył wniosek w sprawie wstrzyrnania i
ponownej kalkulacji lub całkowitego odstąpienia od inwestycji zmierzającej do
uruchomienia w Sępólnie Krajeńskim kotłowni opalanej gazem ziemnyrn. Radny RM
odczytał treść wniosku. Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 13 do protokołu.
Następnie radny RM A. Juhnke stwierdził, iż ma nadzieję, że w pewnyrn momencie
ceny gazu się unormują i ustatkuj ą. Dodał, że powtarza to co powiedział parę miesięcy
temu oraz o czym mówił radny RM Janusz Tomas i radny RM Zdzisław 'Grzeca.
Zdaniem radnego nie jest rozsądne uzależnianie tak duze5 ilości odbiorców od decyzji
wschodniego sąsiada. Nadmienił, że w doniesieniach medialnych można wyczytać, że
za chwilę gaz ziemny, będzie podobnie traktowany jak węgiel, jako paliwo kopalne i
za chwilę mogą być podobne problemy z karami za szkodliwość. Podkreślił, źe
jesteśmy skazani na biomasę, dlatego poprosił o ponowną kalkulację i rozwa:tenie
złozone5 propozycji.

Głos zabra?ł radny RM Janusz Tomas, który zapyta?ł, kiedy zostanie ponownie
zainstalowana larnpa na ulicy Hallera, która została zdewastowana w wyniku
wypadku drogowego. Przypomniał, ze minął już pewien okres od momentu, kiedy
zostalo to uszkodzone. Dodał, że larnpa oświetlała przejście dla pieszych.

Głos zabra?ła Wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która zapytala, czy można
zwrócić się do Generalnej Dyrekcji o wyrównanie zapadnięć w jezdni na wysokości
Poczty oraz w kierunku Więcborka. Przypomniała, ze w lipcu odbyła się wizja, podczas
której mieszkańcy usłyszeli odpowiedź od pracownika Generalnej Dyrekcji, z«l będą
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naprawiać w pażdzierniku. Wiceprzewodnicząca RM zapytała, czy podczas spotkania
Burmistrza z Generalną Dyrekcją coś na ten temat mówiono.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który zło$ł wniosek o przystąpienie do budowy
sali gimnastycznej w Zalesiu, poniewa,ż dzisiaj ukaza?ła się informacja, że zostala
przeznaczona druga pula dofinansowania przedszkola, w związku z tym, będą
oszczędności w budżecie gminy. Radny stwierdził, że sala gimnastyczna w Zalesiu,
jest bardzo oczekiwana przez środowisko.

Następnie głos zabrała Pani Sołtys Sołectwa Skarpa, która zwróciła się z prośbą do
Pana Burmistrza o odczytanie odpowiedzi na 4 pyta?nia, które zadała w zeszłym
miesiącu, ponieważ ma do tych odpowiedzi kolejne pytania.

Nikt więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku
obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 7. Sp'rawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej im. J. Iwaszkiewicza
w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, źe sprawozdanie z działalności radni otrz3miali
wraz z zawiadomieniem o sesji.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Pani Gra'ryna Kędzierska Dyrektor Biblioteki Pi?iblicznej im. J. Iwaszkiewicza w
Sępólnie Krajeńskim przedstawiła sprawozdanie z działalności Biblioteki.
Podziękowala za to, że radni pochylają się nad problemami kultury, że dostrzegana
jest rola we współczesnym społeczeństwie oraz, że chce się rozmawiać na sesjach RM
o kulturze. Nadmieniła, że dzia?łalność Biblioteki omawiana była na Komisji
Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia RM. Podkreśliła, że
planując prace na rok 2020/21 nikt nie wiedział jaka spotka nas rzeczywistość
związana z pandemią. W informacji przedstawiona jest zaistniała sytuacja i jaki to
miało wpływ na pracę bibliotekarzy. Biblioteka nie zostawiła czytelnika sarnego sobie,
mimo nakazowego za?rnknięcia swoje usługi pełniła. Prowadzona była akcja ,,Książka
na wynos", która spotkała się z bardzo du$m zainteresowaniem oraz ,,Książka na
telefon". Biblioteka pełni równieź zadania Biblioteki Powiatowej na zasadzie
porozumienia ze Starostwem Powiatowyrn. Nadmieniła, że ma nadzieję że Pan
Starosta przychyli się w tyrn roku do wniosku o zwiększoną dotację, która nie była
waloryzowana od 2007 roku, bo kwota 15 tys. zł nie pozwala realizować wszystkich
zadań. Biblioteka posiada ponad 52 tysiące księgozbiorów, oprócz tego są
gromadzone księgozbiory specjalne, czasopisma, a od niedawna książki audiobooki
oraz e-booki, czyli książki w formie elektronicznej. Mieszkańcy calego powiatu mają
dostęp do książki elektronicznej z bazy Legimi oraz IbukLibra. W związku ze zdalnyrn
nauczaniem dzieci i młodzieży widać, że jest mniej czytających dzieci. Dyrektor
Biblioteki wy'aśniła, że w sprawozdaniu Biblioteka została przedstawiona inaczej, niż
tylko zajmująca się wypo$czaniem książek, zbiorów i udzielającą informacji, zosta?ły
wyrnienione wszystkie imprezy popularyzujące ksią?żkę i imprezy artystyczne.
Ponadto w sprawozdaniu przedstawiono analizę porównania sępoleńskiej biblioteki
do mierników efektywności pracy innych bibliotek.

Na zakończenie Pani Dyrektor podziękowa?ła współpracownikom, poniewa?ż jest to
zespół stabilny, osoby są zaangażowane, wykształcone i wyróżniają się na tle innych
osób biorących udzia?ł w szkoleniach i w pozyskiwaniu środków finansowych.
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Następnie zaprosiła do obejrzenia filmu, który odnosi się do 3 projektów
realizowanych ze środków Ministra Kultury i Sztuki, których wartość wynosiła okołó
50 tys. zł sarnej dotacji oraz wldad własny. Projekty to: ,,Bajkowy zakątek",
,,Biblioteczny niezbędnik" oraz ,,Kulturalny tygiel".

Film stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Po obejrzeniu filmu Przewodniczący Rady Miejskiej zaprosił do dyskusji.

Nikt z obecnych na sesji Rady Miejskiej nie zabrał głosu, w zwia,r]«u z tyrn
Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie
Krajeńskim oraz wiejskich ośrodków kultury, świetlic wiejskich i gminnych

pracowni edukacji kulturalnej z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie.

Przewodniczący RM poinformował, że sprawozdanie z dzia?łalności radni otrzymali
wraz z zawiadomieniem o sesji.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Pani Julita Maciaszek Dyrektor Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim
przedstawiła sprawozdanie. Poinformowa?ła, że zostanie przedstawiona filmowa
prezentacja sprawozdania z działalności instytucji kultury, poniewa?ż wersja pisana
nie odda tego wszystkiego co dzialo się w kulturze na przestrzeni minionego trudnego
roku. Dodała, że instytucja kultury w pandemii została zarnknięta ja?ko pierwsza i
drzwi do instytucji kultury, świetlic, teatrów, oper i kin zostały otwarte jako ostatnie.
Ten rok był niezwykle trudny i dlatego z tak wielkimi emocjami do tego się podchodzi.
Pani Dyrektor zaprosiła do obejrzenia filmu i do prze,$cia raz jeszcze, tego
wszystkiego co robiono wspólnie z Centrum.

Film opisujący działalność merytoryczną CKiS w Sępólnie Krajeńskim za okres od
października 2020 do pażdziernika 2021 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Po wyświetleniu filmu Pani Dyrektor odniosła się do projektu pn. ,,Europejskie Dni
Dziedzictwa" realizowanego na terenach wiejskich. Podkreśliła, że jest to wspólny
projekt Rady Europy i Unii Europejskiej, którego koordynatorem jest Narodowy
Instytut Dziedzictwa w Warszawie. CKiS od kilku lat w tyrn projekcie czynnie
uczestniczy. Gmina Sępólno Krajeńskie została dostrzeżona przez Narodowy Instytut
Dziedzictwa i nagrodzona za wszelkie dzialania tego typu.

Film prezentujący Europejskie Dni Dziedzictwa stanowi załącznik nr 15 do
protokołu.

Pani Dyrektor stwierdziła, że tereny wiejskie są to niesamowite poldady tradycji,
dziedzictwa, przepisów kulinarnych. Podkreśliła, że publikacja Pana Leszka Skazy
pt. : ,,Pałace i dwory Gminy Sępólno Kraj eńskie" jest skarbem, który w każdej świetlicy
musi się znaleźć. Książka zawiera szczegółowo opisany Dwór z Skarpie, Włościborzu,
Trzcianach, Pałac w Komierowie oraz wszystko co będzie narzędziem i inspiracją do
dalszej pracy w projekcie ,,Europejskie Dni Dziedzictwa".

Na zakończenie podziękowała wszystkim pracownikom, którzy musieli ponieść wielki
trud, źeby nagle nauczyć pracować się on-line i bardzo szybko odnaleźć się w innej
rzeczywistości i temu podołać.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który podziękował za przygotowanie materialów.
Podkreślił, że grant o który prosił m.in. na wydanie takich kolejnych mapek
etnograficznych, bądź innych publikacji jest jak najbardziej zasadny.
Przewodniczący RM podziękowa?ł za pięla'iy przekaz medialny. Podziękowania
skierował takze do wszystkich pracowników, za wkład pracy i zaangaźowanie na rzecz
rozwoju kultury w naszej grninie.

Następnie zarnknJ ten punkt i ogłosił przerwę w obradach do godziny 11:55.
Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady sesjii przeszedł do kolejnego punktu
z porządku obrad.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie

projekt uchwały radni otrz3mialiPrzewodniczący RM poinformowa?ł,
zawiaaomienie-m o sesji.

WTaZ Zze

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
Wieloletniej Prognozy Finansowej związana jest z wprowadzeniem przedsięwzięć
realizowanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej, które mają charakter wieloletni, są
realizowane na przełomie lat 2021 ,2022 i 2023. Wyjaśniła, że są to przedsięwzi(;cia
takie jak:

* ,,Kujawsko- Pomorska Teleopieka",
,,Bezpieczny dom- pewna przyszłość"- projekt partnerski,
,,Progarn Aktywności Lokalnej- Aktywni w Sępólnie Krajeńskim",
,,Prograrn Aktywizacja i Integracja- Nowy Start 2",
Prograrn ,,Przyjazna przystań"

oraz zadania realizowane przez Świetlicę Terapeutyczną. Dodała, że do załącznika
przedsięwzięć wprowadzone zostaje zadanie pn. ,,Budowa obwodnicy Sępólna
Krajeńskiego - opracowanie Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego
wraz z uzyskaniem decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację
przedsięwzięcia". Pani Skarbnik wyjaśniła, źe jest to projekt partnerski, realizowany
we współpracy z Powiatem Sępoleńskim oraz Województwem Kujawsko- Pomorskim.
Zadanie realizowane w latach 2021- 2023. Poza tym przesuwa się realizac5ę projektu
pn. ,,Poprawa bezpieczeństwa energetycznego poprzez dywersyfikację źródeł energii
na te;enie grniny Sępólno Krajeńskie" do roku 2022, z uwagi na zmianę liczby
beneficjentów oraz przesunięcie terminu realizacji zadania, co musi uzyskać zgodę
Urzędu Marszałkowskiego. Zmiana uwzględnia również aktualizację dochodów i
wydatków do wysokości określonych w uchwale budżetowej.

@

*

*

*

Projekt uchwały zosta?ł przedstawiony na Komisji Budżetu RM i został zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.
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Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosarni:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnał się - O radnych,
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik rir 17 do protokołu.

i:

Uchwała Nr XXXVII/344/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
pażdziernika 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

b) zmieniaiąca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że zmiana
uchwały budżetowej związana jest ze zmniejszeniem planu po stronie dochodów i
wydatków o kwotę 1 800 020,07 zł. Zmiany te związane są m. in. z wprowadzeniem
nowych zada?ń, takich jak:

udzielenie dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego, na budowę chodnika przy drodze
powiatowej w Wa?łdowie,
udzielenie dotacji dla Ochotniczej Stra'ry Pożarnej na zakup ,,CutLanca",
zwiększenie planu Zakładu Obsługi Oświaty Sarnorządowej o ]-cwotę 300 tys. zł
na uzupełnienie środków na wynagrodzenia dla nauczycieli oraz kwotę
48 300,00 zł na rezerwę subwencji oświatowej,
w związku z rozliczeniem dochodów z tytułu ,,alkoholówki" o kwotę 42 500 zł,
co będzie miało swoje odzwierciedlenie w zmianie prograrnu z tego tytułu,
Ośrodek Pomocy Społecznej porządkuje plan, w związku z rozliczeniem
projektów realizowanych ze środków zewnętrznych, do wysokości tych zadań,
które zostaną zrealizowane w roku bieżącym,
przesuwa się projekt dot. odnawialnych żrćxleł energii na 2022 rok, plan ten
jednolici się z załącznikiem przedsięwzięć w WPF.

Dodatkowo w projekcie uchwa?ły załącznik nr 3, zgodnie z sugestią Regionalnej Izby
Obrachunkowej, który dzisiaj brzmi: ,,Zadania inwestycyjne w 2021 roku?, otrzymuje
brzmienie - autopoprawka: ,,Zadania majątkowe w 2021 roku" .

*

*

*

*

*

Pani Skarbnik nadmieniła, ze pozostale zmiany są takie sarne jak w proj ekcie uchwaly
budżetowej.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu RM i zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM za?rnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwa?ła zmieniająca uchwa?łę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok zosta?ła przy'ęta następującyrni głosarni:
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za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymal się - O radnych,
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/345 /2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
pażdziernika 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu
Gminy Sępólno Krajeńskie na 2021 rok stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

c) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy Sępólno Krajeńskie wyjaśniła, że jest to
uchwa?ła zmieniająca uchwa?łę z dnia 27 stycznia 2021 roku w sprawie udzielenia
dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego i w związku z tym otrzyrnuje ona brzmienie -
autopoprawka ,,uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla
Powiatu Sępoleńskiego" .

Dodaje się punkt 8, który brzmi:
,, Udziela się z budźetu Gminy Sępólno Krajeńskie dotacji celowej w kwocie 50 000, 00
zł (słowriie: pięćdziesiąt tysięcy złotych 00/ 1 00) ria rzecz Powiatu Sępoleńskiego na
dofinarisowanie budowy chodriika w miejscowości Wałdowo."

Skarbnik Gminy poinformowa?ła, że środki te zostały zabezpieczone w uchwale
bud?żetowej i są one w montażau finansowyrn z budźetem sołeckim, środka?rni
własn3mii grniny oraz środkami związanymi z wykonaniem dolmmentacji powiatu.

Projekt uchwa?ły został przedstawiony na Komisji Budżetu RM i został zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwały ze zmianarni i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu
Sępoleńskiego została przyjęta następującyrni głosarni:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnał się - O radnych,
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/346 /2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
października 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla
Powiatu Sępoleńskiego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

d) przyjęcia ,,Programu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organiyacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego na rok 2022"
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Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich odczyta?ła projekt
uchwały. Przewodniczący RM poinformowa?ł, że radni otrzymali projekt uchwały,
dlatego nie ma potrzeby przedstawiania załącznika.

Projekt ww. uchwa?ły został przedstawiony na Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Zdrowia oraz na Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim i został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia ,,Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organizacjami pozarządowymi i innyrni podmiotarni prowadzącymi dzia?łalność
po$tku publicznego na rok 2022" zosta?ła przyjęta następującymi głosami:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymal się - O radnych,
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/347/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
października 2021 roku w sprawie przyjęcia ,,Programu Współpracy Gminy
Sępólno Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022" stanowi załącznik
nr 24 do protokołu.

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
odczyta?ła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Wyjasniła, że załącznik do
uchwaly - Zadania II Gminnego Programu - Pomoc dzieciom z rodzin dysfunkcyjnych
dotyczy zwiększenia środków na działalność Świetlicy Terapeutycznej w Sępólnie
Krajeńskim.

z

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu oraz Komisji Statutowej
i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.
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Uchwała zmieniająca uchwa?łę w sprawie przy'3ęcia Gminnego Prograrnu Profilaktyki i
Rozsw?a?ania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzialania Narkomanii na rok
2021 została przyjęta następującymi głosarni:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radnych,
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/348/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraiet»skfm z dnia 27
października 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego
Programu Profllaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
Prze6iwdziałania Narkomanii na rok 2021 stanowi zaJcznik nr 26 do protokołu.

f) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji projektu ,,Program
Aktywizacja i Integracja - Nowy Start 2" w ramach PAL w ramach Osi

priorytetowej9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.2 Włączenie
spoleczne, Poddziałanie 9.2.1 Aktywne włączenie społeczne

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-
Pomorskiego na lata 2014-2020

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Sępólnie Krajeńskim
odczytała projekt uchwały.

Projekt uchwa?ły zosta?ł przedstawiony na Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej oraz
Komisji Budżetu RM i zosta?ł zaopiniowany pozytywnie.
Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji projektu
,,Program Aktywizacja i Integracja - Nowy Start 2" w rarnach PAL w ramach Osi
priorytetowej 9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.2 Włączenie społeczne,
Poddziała?nie 9.2.1 Aktywne włączenie społeczne Regionalnego Prograrnu
Operacyjnego Wo5ewództ?wa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 została
przyjęta następującymi głosami:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnał się - O radnych,
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/349 /2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
października 2021 roku w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do
realizacji projektu ,,Program Aktywizacja i Integracja - Nowy Start 2" w ramach
PAL w ramach Osi priorytetowej 9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.2
Włączenie społeczne, Poddziałanie 9.2.1 Aktywne włączenie społeczne
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na
lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 28 do protokołu.
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g) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Lokalnego Programu
Rewitalizacji dla Gminy Sępólno Krajeńskie"

Przewodniczący RM poinformował, że projekty uchwa?ł radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Ro,zwoju
Gospodarczego wyjaśniła, że jest to uchwała zmieniająca uchwalę w sprawie przyjęćia
,,Lokalnego Prograrnu Rewitalizacji dla Gminy Sępólno Krajeńskie". Dodala, że w roku
2018 taki Program został podjęty przez Radę Miejską. Nadmieniła, ze dzisiaj zostaje
podjęta uchwała w sprawie jego zmiany. Zmiana dotyczy tylko dwóch podpunktów,
na dwóch stronach, dotyczy kwoty dofinansowania na remont i przebudowę szkoły w
Lutowie, poniew.i grnina może się ubiegać o dofinansowanie na to zadanie do 95o/o,
gdzie wcześniej było 85%. Stwierdziła, że można otrzyrnać jeszcze lOo/o
dofinansowa?nia na to za?rnierzenie, dlatego zgodnie z wytycznyrni Urzędu
Marszałkowskiego jest konieczność podjęcia zmiany ,,Lokalnego Prograrnu
Rewitalizacji dla Gminy Sępólno Krajeńskie". Wskazała, że wszystko jest dokładnie
opisane w uzasadnieniu do uchwaly.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Gospodarki Komunalnej
Porządku Pi?iblicznego RM i został zaopiniowany pozytywnie.

oraz

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który dopytał, czy obejmuje to również w
przypadku, gdyby była budowana sala gimnastyczna w Zalesiu, do kwoty
dofinansowania 95'/o.

Pani Sotkiewicz-Tumanik wyjaśniła, że jest to Lokalny Prograrn Rewitalizacji,' który
obejmuje obszary rewitalizacji i obszary, które są podjęte szczególnymi procesami,
czyli m.in. obszar w Lutowie i na to zadanie gmina uzyskała dofinansowanie. Dodała,
że zadanie to zostało już zrealizowane, jednakże nie jest ono rozliczone, a jest
możliwość uzyskania dodatkowej puli środków na to zarnierzenie, dodatkowych 10%,
czyli do 95'/o. W tym przypadku jest mowa tylko o miejscowości Lutowo i o remoncie,
przebudowie budynku szkoły w Lutowie.

Radny RM Dolny stwierdzil że na swoje pytanie nie uzyskał odpowiedzi.

Pani Kierownik Irg stwierdziła, że dość jasno określiła, że jest możliwość uzyskania
większego dofinansowania na Lutowo, dlatego zmieniarny Lokalny Prograrn
Rewitalizacji dla Gminy Sępólno Krajeńskie i pod tyrn kątem jest podejmowana
uchwa?ła.

Ponownie głos zabrał radny RM Antoni Dolny, który zapytał, czy w przypadku gdyby
była budowa sali gimnastycznej w Zalesiu, to czy dofinansowanie też można otrzyrnać
do kwoty 95%. Podkreślił, że z jego wiadomości, które uzyska?ł można przy budowie
sali gimnastycznej w Zalesiu otrzymać do 95% na budowę, w okresie 3 lat, tak jak
był złożony wniosek.

Pani Kierownik Irg wyjaśniła, że ka",dy wniosek, czy możliwość dofinansowa?nia z
różnych żródel ma różne warunki, ponieważ różnie ukszta?łtowany jest regulamin.
Nadmieniła, że nie wie, czy na budowę sali w Zalesiu można uzyskać do 95o/o
dofinansowania, bo nie wiadomo o jakich źródłach jest mowa. Stwierdziła, ze Urząd
Ma?rszalkowski ma 85-95o/o, 60-63o/o, z Polskiego Ładu były rózne procenty
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dofinansowa?ń, gdzie na drogi było 95%, na przedszkole 80%, bądż na sale 85%.
Nadmieniła, że wszystko jest uksztaltowane w stosunku do składanych wniosków i
możliwości uzyskania dofinansowania z różnych prograrnów.

Radny RM A.Dolny stwierdził, że jednyrn słowem, jak grnina złożay wniosek, to otrzyrna
dofinansowanie.

Przewodniczący RM wyjaśnił, że Pani IFGerownik wyraźnie zaznaczyła, że zale,0 z
jakiego to źródła i gdzie będzie składany wniosek.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Lokalnego Prograrnu Rewitalizacji
dla Gminy Sępólno Krajeńskie" została przy5e;ta następującymi głosarni:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnał się - O radnych,
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/350/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
października 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Lokalnego
Programu Rewitaliyacji dla Gminy 8ępólno Krajeńskie" stanowi załącznik nr 30
do protokol.

h) przeprowadzenia konsultacji ,,Lokalnego Programu Rozwoju
Gospodarczego na lata 2021-2030"

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwaly radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik IFGerownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego przypomnia?ła, że Gmina przystąpiła do prograrnu ,,Regiogrnina". Do
tego prograrnu przystąpiło 21 gmin z regionu Województwa Kujawsko-Pomorskiego,
gdzie finalnie są za?łoźenia zatwierdzenia Lokalnego Prograrnu Rozwoju
Gospodarczego. Poinformowała, że na tej sesji Lokalny Progam nie będzie
podejmowany, lecz chodzi o przeprowadzenie konsultacji. Jest to informacja, kiedy
będą przeprowadzone konsultacje, ile będą trwały, do jakiej grupy docelowej będą one
wskazane, a takze jaka grupa docelowa będzie mogła zgłaszać uwagi do tych
konsultacj i.

Projekt uchwały zosta?ł przedstawiony na Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej oraz
Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego i został zaopiniowany
pozytywnie.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwała w sprawie przeprowadzenia konsultacji ,,Lokalnego Prograrnu Rozwoju
Gospodarczego na lata 2021-2030" zosta?ła przyjęta następującyrni głosa?rni:
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za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrna?ł się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do protokołia.

UchwałaNrXXXV??/351/2021RadyMiejskiejwSępólnieKrajeńskimzdnia27 '
października 2021 roku w sprawie przeprowadzenia konsultacji ,,Lokalne@ó
Programu Rozwoju Gospodarczego na lata 2021-2030"stanowi załączniik nr 32
do protokołu.

i) wyrażenia zgody na dzżerżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego trybu zawar«';ia umowy dzierżawy nieruchomości

gruntowej stanowiącej własnośĆ Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowal, że projekt uchwał radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwały.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwaly i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat oraz odstąpienia
od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej
stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującyrni
głosami:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnal się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/352/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
października 2021 roku w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10
lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Sępólno Krajeńskie
stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

j) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwały.

Uchwa?ła zosta?ła pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego, Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, a
t?e przez Komisję Budżetu RM w Sępólnie Krajeńskim.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwa?ła zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia regularninu utrzymania czystości
i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie została przy'ęta następującymi
głosarni:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrz3mna?ł się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/353/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
pażdziernika 2021 roku zmieniaiąra uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi
załącznik nr 36 do protokołu.

k) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych

od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie i
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanip odpadami

komunalnymi

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwa?ły.

Uchwała zostala pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Gospodarki Komunalnej
oraz Porządku Publicznego, Komisję Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, a
także przez Komisję Budżetu RM w Sępólnie Krajeńskim .
Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu
świadczenia usług w za?kresie odbiera?nia odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomóści z terenu Gminy Sępólno Krajeńskie i zagospodarowania tych
odpadów, w zarnian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za
gospo.darowa?nie odpadami komunalnyrni została przyjęta następującymi głosami:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymał się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/354/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
października 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie określenia
szczególovtego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy Sępólno
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Krajeńskie i zagospodarowania tych odpadów, w zarnian za uiszczoną przez
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnyrnł
stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

l) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat: za
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Sępólńo

Krajeńskie na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub
potrzebami ruchu

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa wyjaśnił,
iż w imieniu Pana Burmistrza wnosi o autopoprawkę do uchwa?ły, która została
uzgodniona z Panią Mecenas, gdzie w §1 ust. 4 wykreśla się wyraz ,,kalendarzowy?.
Następnie odczytał projekt uchwały z uwzględnieniem autopoprawki.

Projekt uchwa?ły został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM oraz Komisję Budżetu RM w Sępólnie
Kraj eńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką i poprosił, aby wyniki
głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie
pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na cele
niezwiyane z potrzebarni zarządza?nia drogami lub potrzebarni ruchu została przyjęta
następującymi głosarni:

za- 12 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrna?ł się - O radnych,
głos nieoddany - 1 radny

W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/355/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z driia 27
października 2021 roku zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości
stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg (minnych na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub
potrzebami ruchu stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

ł) projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie
Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformowa?ł, ze projekt uchwa?ły radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa odczytał
projekt uchwały oraz uzasadnienie. Za zgodą radnych nie przedstawiał za?łącznika.

Projekt uchwa?ły zosta?ł pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego RM w Sępólnie Krajeńskim.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwały i poprosil aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwała w sprawie projektu regularninu dostarczania wody i odprowadzania ścieków
na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie została przyjęta następującymi głosarni:

za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrna?ł się - O radnych.
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/356 /2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
pażdziernika 2021 roku w sprawie projektu regulaminu dostarczania vgody i
odprowadzania ścieków na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik
nr 42 do protokołu.

m) rozpatrzenia wniosku

projekt uchwały radni otrzymali wraz zPrzewodniczący RM poinformował, że
zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, iż w dniu 26 września 2021 roku
wpłynął wniosek mieszkańca Więcborka w sprawie remontu stacji i peronów na całej
linii kolejowej nr 281 od Kcyni przez Mroczę, Runowo Krajeńskie, Więcbork, Sępólno
Krajeńskie, Karnień Krajeński do Ogorzelin oraz dopuszczenie ich do ruchu
pasaźerskiego. Zgodnie z § l09d ust. 3 uchwa?ły z dnia 23 kwietnia 2003r. w sprawie
Statutu Gminy Sępólno Krajeńskie wniosek został przekazany do Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim celem przeprowadzenia
postępowania wyjaśniającego. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim na posiedzeniu w dniu 13 października 2021 roku
przeprowadziła postępowanie wyiaśniające i przygotowa?ła opinię, którą zawa?rła w
przygotowanym projekcie uchwaly. Przewodniczący RM odczyta?ł treść pisma, które
stanowi załącznik nr 43 do protokołu.

Pan Zdzisław Grzeca Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił
projekt uchwały.

Przewodniczący RM zaprosił do dyslcusji.

Nikt nie zabral głosu, więc Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz zarządził
głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w
protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie rozpatrzenia wnioslcu zosta?ła przyjęta następującymi głosami:
za- 13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyrnał się - O radnych.

W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do protokołu.

Uchwała Nr XXXVII/357/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 27
października 2021 roku w sprawie rozpatrzenia wniosku stanowi załącznik nr
45 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.
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Ad. 10. Złożenie informacji z analizy oświadczeń majątkowych.

Przewodniczący RM poinformował, że zgodnie z art. 24 h ust. 12 ustawy o
sarnorządzie grninnym podmiot dokonujący a?nalizy oświadczeń majątkowych w
terminie do dnia 30 pażdziernika każdego rolai przedstawia radzie gminy informację
z dokonanej analizy. Analizy dokonał: Burmistrz Sępólna Krajeńskiego,
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim, Wojewoda Kujawsko-
Pomorski, Urząd Skarbowy w Sępólnie Krajeńskim, Urząd Skarbowy w Chojnicach.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił informację z analizy oświadczeń
majątkowych złożonych przez osoby wskazane w ustawie. Pismo z analizy dokonanej
przez Burmistrza Sępólna Krajeńskiego stanowi załącznik nr 46 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM odczyta?ł informację z analizy oświadczeń
majątkowych radnych wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 r. Pismo stanowi
załącznik nr 47 do protokołu.

Następnie odczytał pismo z analizy dokonanej przez Wojewodę Kujawsko-
Pomorskiego, które stanowi załącznik nr 48 do protokołu.

Kolejno odczytał pismo z analiz3ir dokonanej przez Urząd Skarbowy w Chojnicach
które stanowi załącznik nr 49 do protokołu oraz pismo Urzędu Skarbowego w
Sępólnie Krajeńskim, które stanowi załącznik nr 50 do protokołu. Ponadto
poinformował, że Pani Ewa Śliwińska złożyła stosowne wyjaśnienie.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku
obrad.

Ad. 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że wpłynęła odpowiedż na zapytanie radnej RM
Lucyny Pająk w sprawie, czy Pan Burmistrz posiada wiedzę na temat tego, kiedy
Generalna Dyrekcj a Dróg Kraj owych i Autostrad rozpocznie wdra?żanie planu poprawy
bezpieczeństwa wsi Niechorz oraz na drugie zapytanie, czy Pan Burmistrz zechciałby
rozwa0ć w porozumieniu z Samorządem nr 1 wygospodarowanie z terenu SEZAM
dzia?łek budowlanych lub inwestycyjnych.

Wskazał, że odpowiedzi otrzyrnala radna oraz pozostali radni, zostaly one
zarnieszczone w BIP, na stronie internetowej Gminy Sępólno Krajeńskie oraz
wywieszone na tablicy ogłoszeń UM. Pisma stanowią załącznik nr 51 i nr 52 do
protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 12. Odpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie pracownika do
udzielenia odpowiedzi.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do zapytania złożoneg,o na piśmie przez
radnego RM Zdzisława Grzecę w sprawie w jaki sposób zosta?ł zrealizowany wniosek z
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dnia 12 pa?ździernika 2021r. Komisji Oświaty (..) o przysłowiowe komputery oraz czy
jest możliwość przyjęcia wniosków złożonych po terminie. Nadmienił, źe przywołany
został również przykład innego sarnorządu, do którego wnioski są składane dłu?źej.
Pan Waldemar Stupalkowski stwierdził, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie,
lecz chcia?łby poinformować, że w Gminie Sępólno Krajeńskie duż,o wcześniej, niż w
przywołanym sa?rnorządzie został ogłoszony nabór na te wnioski, więc nieprawdą jest,
że było tylko 3 dni. Wszystkie odpowiednie szkoły otrzyrnały na piśmie prośbę o
poinformowanie beneficj entów, o t3mi, źe jest możliwość składania wniosków i kto jest
do tego uprawniony. Nadmienił, że szczegóły w tyrn zakresie przeka,że Pan Dyrektor
ZOOS. Dodał, że sarnorządy muszą zło$ć wnioski do 5 listopada i są one zobowiązane
do zebrania tych wniosków i ich weryfikacji. Weryfikacja ma polegać na tym, że trzeba
sprawdzić, czy dany wnioskodawca jest uprawniony do otrzyrnania takiego sprzętu.
Na dzisiaj jest ponad 430 wniosków. Każ,dy samorząd określił datę kra?ńcową, do
której można składać wnioski, żeby mieć czas na ich poprawną weryfikację, poniewa?ż
w warunkach przyjęcia tych wniosków jest wyrażnie napisane, że bez weryfikacji
wnioski zostaną odrzucone.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku złożonego przez
radnego RM Artura Juhnke dotyczącego spraw związanych z planowaną zmianą
głównej kotłowni w mieście z opalanej biomasą na gazową. Ostatnie informacje
dotyczące postępującej inflacji, jak i rosnących cen energii i gazu postawiły du;: znak
zapytania co do zasadności realizacji tego przedsięwzięcia. Gmina podejmie się próby
przeanalizowania jeszcze raz tego tematu. W tygodniu po sesji Dyrektor ZGK zostanie
poproszony o przedstawienie ponownych wyliczeń i analiz na bazie aktualnych cen
obowiązujących oraz perspektyw, które gmina może sobie zakładać, bo nikt nie wie
ile za 3 lub 5 lat będzie kosztowa?ła słoma, czy gaz. Ponowna a?naliza jest jak
najbardziej wskazana.

Odnośnie wniosku radnego RM Janusza Tomasa dotyczącego naprawy larnpy na ulicy
Hallera, która została zniszczona w wyniku wypadku, Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego wyjaśnił, iż 17 lipca 2021r. sprawa została zgłoszona do właściciela i
zarządcy tej infrastruktury. Sprawa jest caly czas monitorowana, cały czas są
problemy z uzyskaniem materia?łów lub słupa. Podkreślił, że ostatnia informacja jest
taka, iż jest to zlecone i ma być larnpa wstawiona lecz nie wiadomo kiedy, bo nikt
nie chce udzielić grninie dokładnego terminu.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku
wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko dotyczącego naprawy asfaltu jezdni naprzeciw
Poczty. Stwierdził, że zostanie skierowane zapyta?nie do Generalnej Dyrekcji, czy
będzie to zrobione teraz. Podkreślii źe jeżeli była przeprowadzona jakaś wizytacja i
były jakieś ustalenia, to powinno być to zrobione, więc Kierownik Referatu
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa wystąpi z zapytaniem, kiedy będzie to
zrealizowa?ne.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomnial, że radny RM Antoni Dolny wnioskował
o przystąpienie do budowy sali gimnastycznej w Zalesiu i że druga pula na budowę
przedszkola została gminie przyzna?na. Pan Stupałkowski stwierdził, że to się zgadza,
było to przedstawione w informacji z działalności Burmistrza, że gmina otrzyrnała
8 900 000,00 zł na budowę przedszkola. Wartość kosztorysowa wynosi niecałe 11
mln zł, więc na dzisiaj grnina jest na etapie ogłaszania przetargu i dopiero po
przetargu będzie znana faktyczna wartość. Podkreślil że Gmina Sępólno Krajeńskie
otrzyrnała znaczące wsparcie z ,,Polskiego Ładu", również wcześniej przewidziane jest
też 2 mln zł z dotacji rządowych. Nie oznacza to, że Gmina Sępólno Krajeńskie będzie
mia?ła z tego tytułu jakiekolwiek oszczędności. Pan Wmdemar -Stupałkowski
stwierdził, że przedszkole jest budowane nie z pieniędzy grninnych, tylko z-pieniędzy
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pozyskanych i nie ma tu pieniędzy zaoszczędzonych, które mogłyby być przeznaczone
na budowę jakiegoś innego obiektu, w tym przypadku sali gimna'sty'cznej w Z4esiu.
Wyjaśnił, źe niedługo ma być ogłoszony drugi etap konkursu do ,,Polskiego Ładu" i
Gmina Sępólno Krajeńskie będzie aplikowała. Będą złożone ponownie wnioski na
budowę sal gimnastycznych, bo nie chodzi tylko o salę gimnastyczną w Zalesiu, ale
również w Wiśniewie i w Zbożu. Przypomniał, że przy pierwszyrn rozdaniu, gdzie
gmina otrzyrnala dotację na budowę przedszkola, to były składane przez grninę trzy
wnioski. Jeden wniosek dotyczył przedszkola, drugi na trzy sale gimnastyczne, w tym
Zalesie i trzeci wniosek na budowę dróg. Z tych wszystkich wniosków gmina
otrzyrnała dotację tylko na jeden wniosek, na przedszkole. Pozosta?łe wnioski nie
dostały wsparcia, lecz mimo tego, do drugiego konkursu grnina będzie te wnioski
powtarzać, poniewa?ź jest to bardzo duże dofinansowanie. Można uzyskać do 95%
dofinansowania na budowę rożnego rodzaju zadań, a w przypadku budowy obiektów
kubaturowych dofinansowanie jest mniejsze niż 95'/o. 95% miały zadania
kanalizacyjne, wodociągowe i drogowe, a dofinansowanie do obiektów kubaturowych
w ,,Polskim Ładzie" wynosi 80-85o/o. Wysokość dofinansowania o]-creślają ramy
konkursu, dlatego nie można było wprost odpowiedzieć, czy na budowę sali można
dostać 95o/o dofinansowania, ponieważ to zale,$ od warunków konkursu.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskaza?ł, że Pani Sołtys Sołectwa Skarpa
poprosiła o odczytanie pisma. Przypomniał, że na wszystkie zapytania Pani Sołtys
dostała odpowiedż i jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości to zaprasza do Urzędu, aby
wy'aśnić to kompleksowo.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który stwierdził, że powiedział pravvdę, iż
informacja ukazała się 19 października w BIP-ie. Doda?ł, że z?cza5owo powinni
również informację tą otrzyrnać sołtysi oraz powinno to być wywieszone we wsiach.
Radny RM stwierdził, że może dla mieszka?ńców miasta jest to nieważne, ale dla
mieszkańców wsi jest to bardzo wa;żne, dlatego nie rozumie dlaczego nie było takiej
informacji. Nadmienił, że ludzie pracują i nie mają czasu siedzieć cały dzień i patrzeć,
czy Urząd coś wrzuci do BIP, czy nie wrzuci. Ponadto zapytal, czy ludzie, którzy
spóźnili się z wnioskarni, będą mieli je zakwalifikowa?ne, czy nie?

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazał, że nie wie, bo generalnie wnioski złożone
po terminie mogą być odrzucone. Dodał, że wszystkie szkoły taką informacje
otrzyrnały.

Pan radny RM Grzeca wskazał, że dzieci ze szkół wyższych nie wiedziały o tyrn, bo
nie zosta?ły poinformowane.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poprosił Dyrektora ZOOS Pana Zbigniewa Marka
Tymeckiego o wyjaśnienie do kogo były wysłane te informacje.

Głos zabral Pan Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zakładu Obsługi Oświaty
Samorządowej wyjaśnił, że ZOOS pełnił funkcję pomocniczą, ponieważ wnioski
zbiera?ł Referat Irg. Następnie wyjaśnil że już na naradzie kadry kierowniczej
informował, że będzie taka możliwość i w konsekwencji tego 1 października 2021r.
zostaly skierowane e-maile do wszystkich szkół podstawowych z informacją
uprzedzającą, szczegółowo podając, że dotyczy to dziadków, rodziców, pradziadków
oraz wskazując według wstępnych informacji prasowych stronę, na której te
informacje są zawarte. Następnie 8 października 2021r., kiedy Referat Irg opracowa?ł
już dokumentację projektową i wnioskową została ona wysłana do szkół. Wszystkie
szkoły potwierdziły, że posiadają tą dokumentację. Stwierdził, że informację ze strony
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji zmienia?ły się np. w pierwszyrn
ogłoszeniu nie umieszczono Gminy Sępólno Krajeńskie w wykazie grnin
uprawnionych i po interwencji w KOWR tabela została uzupełniona i podano nazwy
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niektórych miejscowości w naszyrn regionie, a dokładnie zakłady rolne, lecz później
również ten zapis się zmienił. Zaznaczył, źe informacje otrzymywane z KOWR
zmieniały się kilkakrotnie, takźe zmieniał się druk wniosku. Pomyślano równieź o
szkołach ponadpodstawowych, dlatego 14 pażdziernika 2021r. wysłano z ZOOS e-
maila ponownie do szkół podstawowych, ale także ponadpodstawowych prosząc, aby
było to traktowane jako bardzo pilne, z prośbą o potwierdzenie. E-maile wysłano do
sępoleńskich liceów, do LO Więcbork oraz do CKZiU, a także do technikum w
Sypniewie. Byyć może informacje trzeba było też wysłać np. do Chojnic, Nakła,
Bydgoszczy. Podkreślił, że informacja ta nie była umieszczona tylko na stronie BIP,
lecz przewija?ła się cały czas na stronie internetowej gminy. Doda?ł, że od sarnego
początku ta sprawa nie była przygotowana poprawnie, ponieważ na początku ukaza?ły
się doniesienia medialne, prasowe, lecz nie było żadnych dokumentów, któr-e
wskazywałyby kto może starać się i kiedy. Wyjaśnił, że pisząc pierwsze pismo do
dyrektorów bardzo mocno trzeba było sięgnąć do dokumentów i dopiero w
oświadczeniu maleńkimi literami było wyszczególnione kto będzie uprawniony.
Ponadto jeźeli rodzic otrzyrnał środki publiczne na zakup komputera z innego źródła
(np. stypendia socjalne) nie może się ubiegać o wsparcie. Nie waźne jest też, gdzie
obecnie wnioskodawca mieszka, ważne że zakład rolny był na terenie grniny. Muszą
być łącznie spełnione wszystkie wyyżej wyrnienione warunki. Informacji było bardzo
dużo, które często się zmieniały.

Głos zabra?ła Pani Anna Sotkiewicz- Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego, która wyjaśniła, że Pan radny RM Zdzisław Grzeca podając datę 19
października 2021r., wskaza?ł dzień wywiadu z Panią Marzeną Stoltmann, który
ukaza?ł się na stronie internetowej grniny w zakresie grantów PPGR. Stwierdziła, ż-e
można sprawdzić, iż 8 pażdziernika informacja ukazała się jako pierwsza w Powiecie
Sępoleńskim, że Gmina Sępólno Krajeńskie przystąpiła do tego programu. Dodała,
źe od 8.10 do 21.10 informacja o składaniu wniosków była dostępna na stronie
internetowej i tak ja?k Pan Dyrektor ZOOS wskaza?ł dodatkowo wszystkie szkoły
otrzyma?ły taką informację. Informacja o możliwości ubiegania się o taki grant została
umieszczona również w prasie. Podkreśliła, że gminy ościenne umożliwialy składanie
tych wniosków w innych terminach: Gmina Kamień Krajeński od 14 do 22
października- 9 dni, Gmina Sośno od 12 do 25 października- 14 dni, Gmina Więcbork
od 15 do 27 października- 13 dni, Gmina Sępólno od 8 do 21 października- 14 dni.
Obecnie trwa weryfikacja złożonych wniosków, których jest bardzo dużo.

Głos zabrała Sołtys Sołectwa Skarpa Pani Ewa Czeszewska, która stwierdziła, że na
cztery zadane pytania otrzyrnała odpowiedź na piśmie na dwa z nich. W związku z
tym poprosiła o odpowiedź na resztę pytań. Wskazała, że chce wiedzieć dlaczego
środki -na sale w Zalesiu nie zostały "tak samo zablokowane ja?k w przypadku
przedszkola i grnina nie starała się, aby doło,?ć z innych żródeł następne fundusze,
by tą sale gimnastyczną wykonać. Stwierdziła, że to świadczy o blokowaniu tej
inwestycji, ponieważ wnioski moma łatwo z tego wyciągnąć. Ponadto wskazała, że nie
otrzyma?ła odpowiedzi na pytanie, dlaczego gmina nie zabezpiecza podstaw
funkcjonowania społeczności lokalnej tylko jest wskazana ustawa. Wskazała, że wie
jak ta rozmowa w cztery oczy z Panem Burmistrzem wygląda, dlatego nie chce w ten
sposób rozmawiać. Zwróciła się z prośbą o odpowiedź na te pytania, bo nie otrzymała
odpowiedzi. Wskazała, że Burmistrz miał 30 dni na napisanie tych odpowiedzi.
Prosiła o odpowiedź na sesji.

Przewodniczący RM przypomniał, że Pan Burmistrz poinformował w jakiej formie
udzieli odpowiedzi.

Następnie Przewodniczący RM poinformowa?ł, że otrzyma?ł informacje dotyczące
realizacji wniosków zgłoszonych na poprzednich sesjach RM:
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a) na wniosek Radnego RM Artura Juhnke w sprawie zabezpieczenia środków
finansowych w budżecie na rok 2022 z przeznaczeniem na opracowanie koncepcji
budowy skateparku i parku linowego w Sępólnie Krajeńskim. Odpowiedź została
przekazana radnemu oraz pozostalym radnym. Pismo sta?nowi załącznik nr 53 do
protokołu

b) na wnioski radnego RM Antoniego Dolnego w sprawie:
-ujęcia w budżecie grniny na 2022 r. zakupu tłucznia na drogi gminne w ilości 400
ton dodatkowo z puli sołectw, które sołectwa zadeklarują taką chęć, natomiast
równiarka i walec na koszt grniny. Pismo stanowi załącznik nr 54 do protokołu.

-wypłaty rekompensaty dla przedsiębiorców mających firmy na terenie rewitalizacji z
tytułu utraconych przychodów. Pismo stanowi załącznik nr 55 do protokołu

-ujęcia w budżecie gminy na 2022r. drogi relacji Włościbórz-Włościbórek, Trzciany-
Włościbórek około 4 km. Pismo stanowi załącznik nr 56 do protokołu

-zwołania zebrania wiejskiego w świetlicy wiejskiej we Włościborzu, aby mieszkańcy
sołectwa zadecydowali jaką przy3ąć drogę do realizacji o nawierzchni asfaltowej i w
sprawie nieprzekazywania mieszkańcom przez Burmistrza i Przewodniczącego RM
kłarnliwych i rozbieżnych informacji. Pismo stanowi załącznik nr 57 do protokołu

Odpowiedzi zosta?ły przekazane radnemu oraz pozostałyrn radnyrn.

c) na wniosek wiceprzewodniczącej RM Anny Miczko w sprawie przejścia w obrębie
ul. Nowy Rynek oraz usprawnienia ruchu sarnochodowego w za?kresie wyjazdu z ul.
Nowy Rynek na drogę krajową. Odpowiedż zostala przekazana radnemu oraz
pozostałyrn radnyrn. Pisma stanowią załącznik nr 58 i nr 59 do protokołu

d) na pytania zgłoszone przez Panią Ewę Czeszewską Sołtysa Sołectwa Skarpa w
sprawie:

- dlaczego środki na salę w Zalesiu nie zostały tak samo zablokowane jak w
przypadku przedszkola?

- dlaczego blokowana jest budowa sali gimnastycznej w Zalesiu?
- dlaczego grnina nie chce rozwo5u obszarów wiejskich?
- dlaczego grnina nie zabezpiecza podstaw funkcjonowania społeczności lokalnej?

Odpowiedż została przekazana Pani Sołtys oraz radn3mn. Pismo stanowi załącznik
nr 60 do protokołu

Następnie Przewodniczący RM zwrócił się z prośhą o uzupełnienie odpowiedzi na
wnioski z poprzednich sesji RM.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Irg poinformowa?ła, że
awarii na ulicy Nowy Rynek została wykonana.

naprawa

Następnie Kierownik Referatu Irg udzieliła odpowiedzi na wniosek w sprawie
aktualnej sytuacji działki po byłym PKS-ie przy ulicy Chojnickiej. Wyjaśniła że gmina
jest w trakcie przygotowania i opracowania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego. Wy'aśniła, ze plan został przedłoźony do inwestora celem weryfikacji
tego planu pod zarnierzenia inwestycyjne, takie jakie inwestor chce realizować na tyrn
terenie. Dodala, że miejscowy plan musi obejmować funkcję publiczną, czyli PKS, ale
również usługi, które inwestor zamierza realizować na tyrn terenie. Dwa tygodnie
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temu projekt zosta?ł wysłany i gmina oczekuje odpowiedzi w tym lub przyszłym
tygodniu.

Sekretarz Gminy Pan Dariusz Wojtania udzielił odpowiedzi w sprawie zorganizowania
spotkania z udziałem radnych wojewódzkich celem lobbowania ronda. Wyjaśnił, że
wniosek ten nie został zrealizowany, ponieważ radny wniosek ten wycofał.

Pani 'Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Irg udzieliła odpowiedzi na
wniosek w sprawie wykonania drogi jadąc z kierunku Lutowa, 100 metrów po lewej
stronie i 200 metrów po drugiej stronie. Wskazała, że inwestycja, która była
realizowa?na i zakończona polegala na remoncie drogi Lutowo-Radońsk. Została
wykona?na nawierzchnia, wyprofilowane rowy i utwardzone pobocza. Po
przeprowadzonej rozmowie z Panem radnyrn wynika, że w złożonyrn wnioslcu chodziło
o utwardzenie i profilowanie rowów w kierunku Lutowa. Wyjaśniła, że jest to
zamierzenie, które wymaga dodatkowych nakładów finansowych. W ramach
zarnierzenia inwestycyjnego, które grnina otrzymała dofinansowanie w rarnach
funduszu dróg sarnorządowych, to zada?nie zostało wykonane w 100%, a to jest
dodatkowy element do realizacji.

Caos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który stwierdził, że zgadza się w 100'/o z
wypowiedzią i nie ma żadnych uwag, bo zgodnie z projektem zostało to zrobione.
Przypomniał, że zwrócił się z zapytaniem, czy jest możliwość wykonania rowu z
gminnych pieniędzy około 100 metrów po prawej stronie i około 200 metrów po lewej
stronie, bo to dziwnie teraz wygląda. Podziękował za wykonanie inwestycji.

Pani Kierownik Referatu Irg stwierdziła, że jest to kilkanaście tysięcy złotych na
realizację takiego zamierzenia, a w budźecie gminy na ten rok środków finansowych
nle ma.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gkr poinformował, że wniosek w sprawie
ułożenia polbruku przy Świetlicy w Dziechowie zostal zrealizowany.

Pytań nie było, więc Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i
przeszedł do kolejnego.

Ad. 13. Zakończenie sesji

O godz. 13:40, w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękowa?ł wszystkim za przygotowanie materia?łów
na sesję. Zamknął sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa
,,Zamykam XXXVII sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 15 listopada 2021r.

Protokółowała:

,r.?'<

irena Frosina

Kierownik Referatu Organizacyjnego

Przewodnic:

Obra'dom przewo4iczył:
Rąd7 Miej 4kiej
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